
Generalforsamling i Søspejdernes Venner, lørdag 5. april 2025, i Tropshuset på Nordhavnen.

Tilstede: John Albrechtsen, Torben Nielsen, Odvar Lindsel, Karsten Ring, John Sørensen, Henrik Skude, Merete
Rudolfsen, Amalie Albrechtsen, Tine SkoƩe.

Aĩud fra: Ole Skude, Leif Nørskov.

Formandens beretning indledtes med en kort omtale af sidste års sejltur Ɵl Gåbense, samt reklame for deƩe års tur
søndag d. 22. juni kl. 10. Alle medlemmer er velkomne !

Tine fik hereŌer ordet, og bereƩede om året der er gået, og kommende udfordringer og begivenheder:

Havørnen havarerede under sejlads sidste sæson, med skade på mast og mastespor. Der arbejdes med forsikring og
reparaƟonsmuligheder.

I 2024 donerede Søspejdernes Venner 25.000.- kr. Ɵl køb af en brugt ålborgjolle. Jollen er bygget hos Steffen
Bønneland i Horne, samme sted som Ternen er bygget. Jollen er hvidmalet og er blevet døbt Sælen.

John S. og Søren har i løbet af vinteren stået for arbejdet med at klargøre jollerne, sammen med spejderne.

Det er besluƩet at Vegaen bliver på land i 2025, for at blive sat i stand og repareret.

Sommertogtet i 2025 bliver sejlads i jollerne, sammen med Korpsets skib Ran. Lejen for Ran finansieres af
Hempelfonden.

Dansk Ungdoms Fællesråd har doneret 15.000.-kr Ɵl nye årer og lanterner, Ɵl alle jollerne. Alle årer er blevet malet i
patruljefarverne.

Broen er i en så dårlig stand, at jollerne foreløbig ligger ved Snekkens bro. Flere pæle er knækkede, og nye pæle må
slås, før broen igen kan tages i brug. Der arbejdes på at få en aŌale med Vordingborg Kommune, om brug af deres
ramslag.

Der er for Ɵden 8 spejdere under 12 år, 10 tropsspejdere, 5 jungmænd, 4 ledere og Tine som tager sig af spejderne
på land, og Søren som står for bådene og sejlads.  Tine, Søren og John S, skal tage skipperkursus Ɵl Ran.

Solingen ønskes aĬændet, da spejderne foretrækker sejlads i jollerne.

Torben fremlagde regnskabet, på vegne af Leif, som havde meldt aĩud.

Der var ingen kommentarer Ɵl selve regnskabet, som dermed var godkendt.

Det blev vedtaget, at fastholde konƟngentet på 50.- kr. og opeŌer.

Leif har, for at undgå udgiŌer Ɵl store gebyrer for foreningskonƟ, opreƩet en konto i sit eget navn, hvor foreningens
penge står på. DeƩe blev diskuteret, og der var et fælles ønske om, at foreningens penge skal stå på en konto i
foreningens navn.

Valg Ɵl bestyrelsen.

Amalie blev valgt som nyt bestyrelsesmedlem, hvilket jo sænker gennemsnitsalderen i bestyrelsen betragteligt !

EŌerfølgende blev det bemærket at medlemstallet er lavt (23 betalende medlemmer).

Der blev diskuteret nye måder at skaffe flere medlemmer. Facebook? Hvervekampagner? Gamle søspejdertræf? Tine
vil prøve at oplyse forældre og andre der kommer på havnen, om Søspejdernes Venner.

Arkivet med Vandposter, dagbøger, logbøger, og Bogen om søspejderne i Vordingborg, blev også omtalt. Der var en
snak om hvordan det hele kunne samles under troppens hjemmeside.

Referent Torben Nielsen.


